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Medzinárodné festivaly

Krupina tohtoročný festival odštartuje tiež hromadnou cyklojazdou. Slávnostné otvo-
renie festivalu bude sprevádzať výsadba loga Envirofilmu z trvaliek. Pre verejnosť a 
školy počas celého týždňa sa budú premietať súťažné filmy, uskutoční sa náučná vy-
chádzka, ako aj obhliadka mesta s odborným výkladom. Škôlkari budú maľovať v 
parku a zabavia sa pri bábkovom divadielku.

Kremnica sa taktiež pripojí k akcii S Envirofilmom pre zdravšiu mladú generáciu. Mestské 
festivalové dianie uvedie propagačná festivalová cyklojazda a prezentácia aktivít podporo-
vateľov nemotorovej dopravy a zdravého životného štýlu. Okrem premietania súťažných 
filmov a podujatí v Krajskej knižnici J. Kollára sa Kremničania pokúsia aj o envirorekord so 
žiakmi Základnej školy na Angyalovej ulici. Tiež sa chystajú pomaľovať staré elektrospotre-
biče a umožniť všetkým záujemcom pozeranie slnka s planetáriom Maximiliána Hella. 

V Poltári Envirofilm otvorí hromadná cyklojazda a podujatie Poltárska vetvička, 
spojené s odbornými prednáškami. Obyvatelia mesta si budú môcť zaspomínať s 
filmami Slovenského filmového ústavu. Školáci svoju kreativitu preukážu pri maľo-
vaní na elektrospotrebiče. Pripravené sú pre nich ekohry, ekomapy a tvorivé dielne, 
samozrejme, popri premietaní súťažných filmov. S pedagógmi vyčistia okolie a vy-
triedia nazbieraný odpad. Práce poltárskych detí a výrobky z plastov si verejnosť 
bude môcť pozrieť na pripravovaných výstavách. 

Pre Zvolenčanov je aj v tomto roku pripravené premietanie súťažných filmov v Aule 
Technickej univerzity. Pribudnú k nim aj zaujímavé filmy zo Slovenského filmového ústa-
vu, beseda so Strážou ochrany prírody a súťaž Spoznaj a chráň, organizovaná Štátnou 
ochranou prírody SR. Na námestí sa školská mládež sústredí na tvorivé dielne, pohybové 
hry o biodiverzite a ochrane prírody, nemotorovú dopravu a získanie zručnosti pri práci 

s mapou. Okrem stálych výstav Drevo je vždy živé a Les v zrkadle vedy si verejnosť môže 
pozrieť umelecké práce študentov na výstave Ekoprúdy.

Európske hlavné mesto kultúry – Košice 2013 – pripravuje prehliadku súťažných filmov 
vo viacerých priestoroch a v rôznych časoch, pre dospelých vo večerných hodinách. Od naj-
menších až po stredoškolákov tu budú pripravené súťaže, tvorivé dielne či aktivity zamera-
né na triedenie odpadu. Stredoškolákov môžu zaujať informácie o energetickej efektívnosti, 
spojené s prehliadkou elektromobilu, prípadne to,  ako vzniká nový plastový výrobok. 

Zatiaľ sme nezrátali všetky podujatia, no celkove ich odhadujem vyše stovky. 
Snáď účastníkom Envirofilmu bude priať aj počasie, lebo nepresedia celý festival 
iba v kinosálach.  

Aké sú vaše očakávania ako riaditeľa Envirofilmu?
Verím, že tohoročný Envirofilm bude úspešnejší než vlaňajší, čo naznačuje aj vysoký 

počet kvalitných súťažných environmentálnych filmov z dielne tvorcov mnohých štátov, 
ale aj množstvo malieb, kresieb, fotografií a animovaných filmíkov z tvorivých rúk detí 
a mládeže, zaslaných do tradičnej sprievodnej výtvarnej súťaže Zelený svet. Tohoročnou 
novinkou bude aj literárna súťaž  mladých tvorcov na danú tému. Som presvedčený, že na 
budúci rok jubilejný 20. Envirofilm sa bude organizovať vo viac než v desiatich mestách 
Slovenska. Už dnes nám avizujú záujem o tento festival ďalšie mestá zo všetkých sveto-
vých strán od Banskej Bystrice. Nebránime sa tomu a nevylučujeme ani obce, ktoré majú 
podmienky a záujem. Možno sa nám postupne podarí dosiahnuť náš sen, že Envirofilmom, 
a tým aj starostlivosťou o životné prostredie, bude aspoň týždeň žiť celé Slovensko. Tou 
starostlivosťou o našu krajinu snáď raz aj všetkých týždňov a dní v roku.

Za odpovede poďakovala Alena Kostúriková

Dokumentárny seriál filmov Príbehy tatranských štítov z dielne Pavla Barabáša získal už viacero ocenení, žne úspechy na jednom festivale za druhým. Jeho tretia 
časť – Posadnutí horami  zaujala aj členov výberovej komisie Envirofilmu, ktorá ho zaradila medzi 52 súťažných titulov. Film prináša aj pre laikov, ktorí sa horolezectvom 
nezaoberajú, množstvo zaujímavých informácií o začiatkoch horolezectva v Tatrách a prvých pokoriteľoch jednotlivých tatranských štítov. A k tomu nádherné zábery našich 
malých veľhôr – miest, kam sa bežný „smrteľník“ nikdy nedostane. Téma je zaujímavo spracovaná aj tým, že 
sa vo filme prelínajú súčasné zábery hôr s dobovými archívnymi zábermi a s hranými časťami. 

Ako vznikol nápad spracovať príbehy jednotlivých štítov práve takýmto ojedinelým spôsobom?
Tatry sú symbolom Slovenska, sú to prvé slová našej hymny. Ich histórii a nepoznaným príbehom, ktoré 

ovplyvnili dianie nielen pod Tatrami, tomu sa venujem od študentských čias, keď som ako nosič vynášal 
náklady na Zbojnícku chatu. Bolo mi ľúto, ako umierajú svedectvá starých Tatrancov, nezachytené spolu s 
nimi. A okrem toho som chcel ukázať nielen nevšednú krásu najkrajších štítov Tatier, ale zároveň príťažlivým 
spôsobom odhaľovať príbehy i odkazy generácií, zapísaných v žule.

Od nápadu po jeho realizáciu niekedy prejde veľa času. Ako to bolo v tomto prípade? 
Nakrútil som niekoľko filmov s tatranskou tematikou, ale téma objavovania tatranských štítov vo mne do-

zrievala každým jedným výstupom na tatranské vrcholy. Je to veľmi náročný projekt na čas, na organizáciu 
nakrúcania, ktoré často ovplyvňuje rýchlo sa meniace počasie na štítoch, ale i hľadanie pravdy medzi pamät-
níkmi na slovenskej a poľskej strane najmenších veľhôr sveta. 

Koľko času a spolupracovníkov vyžiadala realizácia celého cyklu? 
Výroba šesťdielneho cyklu začala v roku 2011 a jeho posledné dve časti budú dokončené v priebehu tohto 

roku. Na filmoch pracovalo niekoľko členov štábu, kameramanov, horolezcov, tatranských horských vodcov i 
historikov na obidvoch stranách Tatier.

Odkiaľ ste čerpali faktografické informácie a obrazové materiály?
Bola to pre nás mravenčia práca pri vyhľadávaní materiálov v múzeách, archívoch televízií. Veľa materiálov 

bolo zo súkromných zbierok Tatrancov a nadšencov histórie. Veď najviac informácií sme získali prostredníc-
tvom autentických výpovedí ľudí, ktorí rozprávali príbehy, o ktorých často celý život mlčali.

Považujete aj seba za človeka posadnutého horami? 
Jasné! Som posadnutý kadečím.

Súťažný film Envirofilmu 2013
S Pavlom Barabášom o jeho S Pavlom Barabášom o jeho Posadnutí horamiPosadnutí horami  
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